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Protokół Nr: XXIV/2020 

 

Nazwa sesji: XXIV sesja RG Frysztak 

Data sesji: 12/16/2020 

Numer sesji: XXIV/2020 

Miejsce w którym odbyła się 

sesja: 

sala konferencyjna UG 

Godzina rozpoczęcia: 09:02 

Godzina zakończenia: 13:38 
 

 

Na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z 08 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz art. 15zzx 

ust. 1 i 2 ustawy z 02 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych  

z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych, XXIV sesja Rady Gminy Frysztak zwołana na dzień 

16 grudnia 2020 r. o godzinie 9:00 odbyła się z wykorzystaniem środków porozumiewania się 

na odległość (zdalny tryb obradowania). Dyskusja i głosowanie odbyło się poprzez system 

informatyczny. Przewodniczący Rady prowadził sesję z sali konferencyjnej Urzędu Gminy 

Frysztak, ul. Ks. W. Blajera 20, 38-130 Frysztak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Frysztak – Pan Jacek Król – otworzył XXIV sesję Rady Gminy 

Frysztak, powitał Radnych, Sołtysów, Pana Jana Ziarnika – Wójta Gminy Frysztak, 

przedstawicieli Urzędu Gminy Frysztak oraz mieszkańców oglądających transmisję. 

 

Ad. 1 

Stwierdzenie quorum. 

 

Pan Przewodniczący obrad stwierdził, że na 15 radnych na sesji obecnych jest 15 

radnych, więc sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał. 

  

Pan Przewodniczący stwierdził, że zawiadomienie o zwołaniu sesji zostało wywieszone na 

tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Frysztak do publicznego wglądu oraz na stronie urzędu. 

Stwierdził, że na 7 dni przed sesją dostarczono Radnym zaproszenia na sesję i projekty uchwał. 

Pan Przewodniczący poinformował, że Radni wraz z materiałami otrzymali protokół XXIII 

sesji z dnia 30.11.2020 r. oraz poinformował o nagrywaniu i transmitowaniu sesji. 

 

Lista radnych obecnych na sali: 

1. Ryszard Chmura 

2. Mariola Mendocha 

3. Janusz Machowski 

4. Tadeusz Pawlik 

5. Ryszard Czernicki 

6. Władysław Wilisowski 

7. Stanisław Kwiatek 

8. Paweł Matusz 
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9. Jacek Król 

10. Kazimierz Drygaś 

11. Edward Giera 

12. Kazimierz Kłosowicz 

13. Jerzy Gałuszka 

14. Jolanta Szymkowicz 

15. Lesław Kraus 

 

Lista Sołtysów obecnych: 

1. Pani Halina Jantoń  

2. Pani Katarzyna Makuch  

3. Pan Stanisław Sułkowski 

4. Pan Jan Garncarski 

5. Pan Tadeusz Bobek  

6. Pan Andrzej Żurowski 

 

Ad.2 

Podjęcie porządku obrad. 

 

Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad oraz zapytał czy są propozycje zmian: 

- Pan Wójt zgłosił, aby do porządku obrad wprowadzić dodatkowy punkt „Rozpatrzenie 

projektu i podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2020 rok”.  

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad wnioskiem Pana Wójta o zmianę porządku 

obrad poprzez dodanie punktu „Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie dokonania 

zmian w budżecie gminy na 2020 rok” w miejsce punktu 8? 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Ryszard Chmura Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 
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Radny Oddany głos 

Jacek Król Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad 

XXIV sesji i rozpoczął głosowanie porządku obrad z wprowadzonymi zmianami? 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy przyjęła porządek obrad XXIV sesji  

z wprowadzonymi zmianami.  

 

Porządek obrad: 

 Otwarcie sesji 

1. Stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej, zwłaszcza z wykonania uchwał  

z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy Frysztak za 2020 r. 

5. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania w zakresie 

inwestycji gminnej pn. o wartości przekraczającej  kwoty ustalone w budżecie Gminy na 

2020 r. 
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6. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania w zakresie 

zadania o wartości przekraczającej  kwoty ustalone w budżecie Gminy na 2020 r. 

7. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIII/205/2020 Rady 

Gminy Frysztak z dnia 30 listopada 2020 roku w sprawie dopłat do ceny dostarczanej wody 

i odprowadzanych ścieków. 

8. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Gminy na 2020 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/135/2020 z dnia  

30 stycznia 2020 r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Frysztak 

na lata 2020 – 2035 oraz w sprawie dokonania zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Frysztak na lata 2020 – 2035. 

10. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/197/2020  

z dnia 30 października 2020 r. w sprawie wzoru formularza elektronicznego oraz określenia 

warunków i trybu składania deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

11. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/198/2020 

Rady Gminy Frysztak z dnia 30 października 2020 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości na terenie Gminy Frysztak. 

12. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 r. 

13. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r. 

14. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji 

Rady Gminy Frysztak na 2021 r. 

15. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy 

Frysztak na 2021 r. 

16. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie współdziałania Gminy Frysztak  

i Gminy Wiśniowa  w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków. 

17. Przyjęcie protokołu z obrad sesji z dnia 30.11.2020 r. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Gminy Frysztak. 

 

Ad. 3. 

Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej, zwłaszcza z wykonania uchwał 

z poprzedniej sesji. 

 

Pan Wójt przedstawił informację z działalności międzysesyjnej, przedstawił zarządzenia 

wydane w okresie międzysesyjnym. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję: 

- Pan S. Kwiatek, Radny – został poruszony temat Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 

– kwota 450 mln zł została przyznana na podkarpacie. Na wykazie, który został opublikowany 

w mediach społecznościowych, Gmina Frysztak nie dostała żadnych środków. Czy my 

składaliśmy wnioski i nie otrzymaliśmy pieniędzy, czy wnioski nie były składane? 
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- Pan Wójt – składaliśmy dwa wnioski – na kanalizację w granicach 4 mln zł, drugi wniosek na 

modernizacje uzupełnienie źródła wody wodociągu we Frysztaku. Niestety nie uzyskaliśmy 

dofinansowania. Liczymy na to, że w drugim naborze, który został ogłoszony 15.12. do 28.12., 

wnioski powtórzymy na pewno. Nie otrzymaliśmy informacji dlaczego tych środków nie 

uzyskaliśmy. Wniosek był dobrze zrobiony, natomiast kwoty nie otrzymaliśmy żadnej. Były 

priorytety, jeśli chodzi o działania środowiskowe. Myślę, że jak najbardziej obydwa zadania 

wpisywały się w ten projekt. Jeżeli inne gminy otrzymują np. 2 800 000 zł na budowę świetlicy 

w czasach, kiedy nie można się gromadzić i w czasie pandemii, a my nie otrzymujemy nawet 

złotówki na zadania związanymi z potrzebnymi dla mieszkańców inwestycjami. Mam nadzieję, 

że otrzymamy od Wojewody szczegółowe informacje tej sytuacji. Z naszego powiatu 

dofinansowanie otrzymały Gmina Niebylec i Gmina Czudec.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – prośba o udostępnienie Komisji Rewizyjnej wyjaśnienia Pani 

Wojewody.  

Świetlicy nie wybuduje się za tydzień. Wybuduje ja jak już pewnie będzie można się spotykać.  

 

Ad. 4 

Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy Frysztak za 2020 r. 

 

Przewodniczący Komisji zgodnie z art. 21 ust. 3 uchwały z dnia 08.03.1990 r. o samorządzie 

gminnym przedstawili swoje sprawozdania z działalności komisji za rok 2020.  

W pierwszej kolejności sprawozdanie przedstawił Pan Edward Giera Przewodniczący Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. Pan Przewodniczący poinformował również, że przed 

dzisiejszą sesją odbyło się posiedzenie komisji, które obejmowało zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy w 2020 r.  

 

Następnie Pani Jolanta Szymkowicz – Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych przedstawiła sprawozdanie z działalności komisji. 

 

Pan Tadeusz Pawlik - przewodniczący przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji 

Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa.  

 

Pan Kazimierz Drygaś - przewodniczący przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji 

Rewizyjnej.  

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję: 

- Pan P. Matusz, Radny – dwie komisje zajmują się sprawdzaniem funkcjonowania jednostek 

podległych w wąskim zakresie, od stycznia do września, ewentualnie do października.  

W pozostałych miesiącach nikt nie kontroluje. Dlaczego tak jest? 

- Pan S. Kwiatek – słuszna uwaga, ja już stosowny wniosek złożyłem. Analizowaliśmy nie 

pełny rok, na Komisji Rewizyjnej wprowadziliśmy kontrole całego roku budżetowego.  

W sprawozdaniu Komisji Rewizyjnej, na mój wniosek, przedstawiono, że podejmowaliśmy 

wnioski. Mam nadzieję, że one dotarły do Pana Wójta. Sprawozdania, które Państwo 

przedstawiliście można nazwać jako informację. Szczególnie Komisja Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu. Powinny one zawierać podjęte wnioski, zmiany, poprawki do 

uchwał. Szczegóły są w protokołach zapisane. Prosiłem o protokoły, otrzymałem do czerwca. 
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Brak protokołów do grudnia. Trudno się do tego odnieść i szczegółowo zapoznać się z pracą 

komisji, jeśli nie ma protokołów, a sprawozdania są okrojone.  

- Pan E. Giera, Radny – były takie tryby przyjmowania sprawozdań z prac komisji. We 

wcześniejszej kadencji też tak to wyglądało. Jeżeli jest taka potrzeba, to zmienimy program 

działania i ocenę jednostek za cały rok. Nie można mówić, że czegoś brakuje, bo brakowało 

tego przez wszystkie lata.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – Pan Edward powiedział, że w poprzednich Radach nic się nie działo, 

nikt nic nie wiedział, albo po prostu nie mieliśmy nic do powiedzenia. Niestety dobrze Pan wie, 

że tak nie było. Nie zwrócił Pan uwagi na drugą część mojej wypowiedzi dot. protokołów. 

Protokół jest dostępny dla wszystkich. W poprzedniej kadencji pilnowałem tego i protokoły 

były na bieżąco z każdej komisji dostępne. Należy dopisać do sprawozdania o podjętych 

wnioskach, odrzuconych, przedstawionych i przyjętych do realizacji. 

- Pan E. Giera – jest to ujęte w każdym protokole. 

- Pan S. Kwiatek – otrzymałem protokoły do czerwca.  

- Pan P. Matusz, Radny – prosiłbym, aby była na to zwrócona uwaga i podjęte decyzje ze stron 

komisji. Będziemy podejmować w kolejnych punktach plany działań komisji. Może uda się to 

w przerwie przerobić, aby była kontrola za cały rok funkcjonowania. Ja również poprosiłem  

o protokoły, ale dostałem informację, że protokoły są nie podpisane przez przewodniczących.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – zgłosił problem z nie możliwością obejrzenia nagrania z XXII sesji 

Rady Gminy Frysztak w miesiącu październik. 

- Pan Przewodniczący – wyjaśnił o obowiązku transkrypcji sesji. Firma, która obsługuje nasze 

sesję, miała problemy techniczne z umieszczeniem napisów. 

- Pan S. Kwiatek, Radny – mamy rację. Protokołów nie ma, bo nie podpisane. Nagrania z sesji 

nie ma. Czarna magia. 

- Pan Przewodniczący – ma Pan dostęp do dokumentów, może się Pan w każdej chwili 

zapoznać. 

- Pan S. Kwiatek, Radny – Pan Wójt przy omawianiu funduszu powiedział, że były jakieś za 

kulisowe sprawy. Jak będę miał dokumenty to będę wiedział. Sygnalizujemy problem.  

 

Ad. 5 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania  

w zakresie inwestycji gminnej o wartości przekraczającej  kwoty ustalone w budżecie 

Gminy na 2020 r. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że wszystkie projekty uchwał były szczegółowe omawiane 

na posiedzeniach komisji i zostały pozytywnie zaopiniowane.  

 

Pan Skarbnik omówił projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 
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Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 1 6.67 % 

 

 

Radny Oddany głos 

Ryszard Chmura Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Paweł Matusz Wstrzymuje sie 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XXIV/211/2020 

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania w zakresie inwestycji gminnej o wartości przekraczającej  

kwoty ustalone w budżecie Gminy na 2020 r. 

 

Ad. 6 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania  

w zakresie zadania o wartości przekraczającej  kwoty ustalone w budżecie Gminy na 

2020 r. 

 

Pan Skarbnik omówił projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję: 

- Pan P. Matusz, Radny – przed chwilą głosowaliśmy uchwałę nr XXIV, Pan Skarbnik 

prezentował nam uchwałę kolejną nr XXIV tylko w innej treści. W punkcie 5 załączona jest 

takiej samej treści jak uchwała w punkcie 6.  

- Pan Przewodniczący – proszę zapoznać się z treścią uchwały. Tytuły są prawie takie same, 

ale treścią są różne.  

- Pan P. Matusz, Radny – jest uchwała nr XXVI z przeznaczeniem na realizację na przebudowę 

mostu na potoku Sowina – Lublica. Teraz nagle pojawia się druga uchwała dopięta do tego.  

- Pan Przewodniczący – czy zapoznał się Pan z treścią uchwały? Ja zapoznałem się z jej treścią, 

bo uczestniczę w prawie każdej komisji. Dodatkowo otrzymał Pan uchwały na skrzynkę 

mailową.  
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- Pan P. Matusz, Radny – w punkcie szóstym jest uchwała o Widaczu. Pojawiła się druga 

uchwała.  

 

Pan Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy. 

  

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że w punkcie 5. omawiany przez Pana Skarbnika projekt 

uchwały ma bardzo podobny tytuł do projektu uchwały z punktu szóstego. Z treści wynika 

gdzie są te inwestycje. Prawidłowe treści były omawiane w punkcie 5. i w punkcie 6. Na 

sugestie Pana Radnego została dołączona treść drugiego projektu uchwały. 

- Pan P. Matusz, Radny – takie projekty były załączone w mailach. Było zamieszanie, zostało 

wszystko wyjaśnione. 

  

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Mariola Mendocha Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XXIII/212/2020 

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania w zakresie zadania o wartości przekraczającej  kwoty 

ustalone w budżecie Gminy na 2020 r. 

 

Ad. 7 
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Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIII/205/2020 

Rady Gminy Frysztak z dnia 30 listopada 2020 roku w sprawie dopłat do ceny 

dostarczanej wody i odprowadzanych ścieków. 

 

Pan Wójt omówił projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 1 6.67 % 

 

Radny Oddany głos 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Paweł Matusz Wstrzymuje się 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XXIV/213/2020 

zmieniającą uchwałę Nr XXIII/205/2020 Rady Gminy Frysztak z dnia 30 listopada 2020 roku 

w sprawie dopłat do ceny dostarczanej wody i odprowadzanych ścieków. 

 

Ad. 8 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Gminy na 2020 rok. 

 

Pan Skarbnik omówił projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 
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Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 1 6.67 % 

 

 

Radny Oddany głos 

Jacek Król Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Paweł Matusz Wstrzymuje się 

Lesław Kraus Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XXIV/214/2020 

w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2020 rok. 

 

Ad. 9 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/135/2020 z dnia 

30 stycznia 2020 r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Frysztak na lata 2020 – 2035 oraz w sprawie dokonania zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Frysztak na lata 2020 – 2035. 

 

Pan Skarbnik omówił projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 
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Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Wstrzymuje się 1 6.67 % 

 

Radny Oddany głos 

Mariola Mendocha Jestem za 

Paweł Matusz Wstrzymuje się 

Jacek Król Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XXIV/215/2020 

zmieniającą uchwałę Nr XV/135/2020 z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Frysztak na lata 2020 – 2035 oraz w sprawie 

dokonania zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Frysztak na lata 2020 – 2035. 

 

Ad. 10 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/197/2020  

z dnia 30 października 2020 r. w sprawie wzoru formularza elektronicznego oraz 

określenia warunków i trybu składania deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej. 

 

Pan Wójt omówił projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję: 

- Pan P. Matusz, Radny – gmina nie będzie miała kontroli nad deklaracjami? Jeśli mieszkaniec 

zgłosi w deklaracji, że jest jedna osoba i potwierdzi to oświadczeniem i na tym proces kontrolny 

się kończy. Czy można to zweryfikować?  

- Pan Wójt -  ustawa odpadowa nie dopuszcza innej możliwości weryfikacji. Mieliśmy zapisy, 

na podstawie, których mogliśmy żądać potwierdzenia tego faktu dokumentami. Na dzień 

dzisiejszy nie ma takiej możliwości.  

- Pan S. Sułkowski, Sołtys m. Lubla – proszę poinformować, że w najbliższym czasie będą 

dostarczane do mieszkańców deklaracje o wysokości opłat. 

- Pan Wójt – była o tym mowa na ostatniej sesji.  
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Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

- Pan S. Kwiatek, Radny – czy zmiany wynikają z ustawy o odpadach komunalnych, czy  

z ustawy o ochronie danych osobowych? 

- Pan Wójt – wynika z ustawy o odpadach komunalnych.  

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 1 6.67 % 

 

Radny Oddany głos 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Stanisław Kwiatek Wstrzymuje się 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XXIV/216/2020 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/197/2020  z dnia 30 października 2020 r. w sprawie wzoru 

formularza elektronicznego oraz określenia warunków i trybu składania deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej. 

 

Ad. 11 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/198/2020 

Rady Gminy Frysztak z dnia 30 października 2020 r. w sprawie ustalenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Frysztak. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że w poprzednim punkcie Pan Wójt omówił projekt 

uchwały i otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 
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Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XXIV/217/2020 

w sprawie zmiany uchwały nr XXII/198/2020 Rady Gminy Frysztak z dnia 30 października 

2020 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Frysztak. 

 

Ad. 12 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 r. 

 

Pan Wójt omówił projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 
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Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Wstrzymuje się 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XXIV/218/2020 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2021 r. 

 

Ad. 13 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r. 

 

Pan Wójt omówił projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 



15 

 

Radny Oddany głos 

Jacek Król Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XXIV/219/2020 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r. 

 

Pan Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

 

Ad. 14 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych 

komisji Rady Gminy Frysztak na 2021 r. 

 

Pan Przewodniczący przypomniał, że plany pracy były szczegółowo omawiane na komisjach, 

Radni otrzymali projekt wraz z materiałami.  

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję: 

- Pan P. Matusz, Radny – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

zadeklarował, że będzie analiza za cały 2021 rok. Czy inni Przewodniczący Komisji też będą 

wprowadzać takie zmiany? Gdyby nastąpiła zmiana ze strony komisji, czy musimy podjąć 

nową uchwałę z planem pracy komisji?  

- Pan Przewodniczący – do których punktów ma Pan uwagi? Czy chodzi o plan pracy komisji 

RGiB w miesiącu październik? 

- Pan P. Matusz, Radny – tak. Pan Edward wspomniał, że przychyla się do tego, aby był cały 

rok. Plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych w miesiącach wrzesień  

i listopad.  

- Pan Przewodniczący – to jest analiza funkcjonowania i kosztów. Komisja Rewizyjna 

kontroluje wszystkie jednostki za cały rok w planie pracy na 2021. Ja dostałem taki projekt 

uchwały, komisje zaopiniowały go pozytywnie. 

- Pan P. Matusz, Radny – dlatego pytam, czy Przewodniczący poszczególnych komisji naniosą 

zmiany? 

- Pan Przewodniczący – plan pracy komisji nie jest sztywny. Można w ciągu roku dodać do 

prac komisji dodatkowy punkt.  
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- Pan P. Matusz, Radny – jeżeli komisja zbierze się i zmieni plan, czy my jako Rada musimy 

ten plan ponownie uchwalić? 

- Pan Przewodniczący – moim zdaniem tak.  

- Pan J. Koczot, Radca Prawny UG Frysztak – jeżeli chcemy zmieniać plan pracy 

poszczególnych komisji musimy to zrobić uchwałą. Nic jednak nie stoi na przeszkodzie, aby  

w trakcie prac komisji, rozszerzyć zakres, jeśli nie zmienia to porządku ustalonego przez Radę. 

- Pan P. Matusz, Radny – jest Komisja Rewizyjna, która będzie kontrolować pełne lata. Pogląd 

członków komisji może być różny na zagadnienia,. Ja nie jestem członkiem żadnej z tych 

komisji, opieram się na protokołach, które są mi dostarczane. 

- Pan J. Koczot, Radca Prawny UG Frysztak – w takim przypadku, wszystkie komisje trzeba 

by było przeprowadzić w grudniu, a i tak grudzień nie będzie kontrolowany. Komisje muszą 

pracować cały rok.  

- Pan P. Matusz, Radny – ja mam prośbę, aby komisje zanalizowały w 2021 roku, pełny rok 

2020.  

- Pan J. Koczot, Radca Prawny UG Frysztak – nic nie stoi na przeszkodzie, aby całe lata 

kontrolować.  

- Pan E. Giera, Radny – jeżeli by miało dojść do zmiany planu pracy, jest to nie realne. 

Musiałoby to być za zgodą komisji i przedłożone Radzie. Można dopisać taki punkt w miesiącu 

styczniu.  

- Pan Przewodniczący – został przygotowany projekt uchwały i pozytywnie zaopiniowany. 

Zostanie on poddany pod głosowanie. 

- Pan P. Matusz, Radny – jeżeli jest taka możliwość, przełożyć to głosowanie na późniejszy 

termin, jak komisję omówią moją propozycję. Ewentualnie uchwalić teraz, a komisję przy 

pierwszym spotkaniu pochylą się nad tym problemem, i ponownie przegłosujemy nowy plan  

z wprowadzonymi zmianami. 

- Pan S. Kwiatek, Radny – w planie pracy Komisji RGiB w miesiącu styczniu jest analiza zadań 

drogowych za 2020 r. Tak samo jest w lutym, że sprawdzamy w 2021r., rok 2020. Natomiast 

we wrześniu jest to ustawowy wymóg.  

- Pan Przewodniczący –uwagi są do miesiąca października. Plan pracy musi być uchwalony.  

- Pan P. Matusz, Radny –wniosek o przełożenie głosowania do czasu rozpatrzenia moich uwag 

przez poszczególne komisje – Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych  

w miesiącu wrzesień pkt. pierwszy i listopad, Komisję Rozwoju Gospodarczego i Budżetu  

w miesiącu październik.  

- Pan Przewodniczący – w miesiącach letnich myślę, że jest to realna analiza.  

- Pan P. Matusz, Radny – ale GOK działa cały rok.  

- Pan Przewodniczący – jak najbardziej. Czy stawia Pan wniosek formalny? 

- Pan P. Matusz, Radny – wniosek formalny o odroczenie uchwalenia uchwały z planami prac 

komisji do czasu ustalenia planu pracy komisji na 2021 r., w szczególności Komisja Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu w zakresie miesiąca października oraz planu pracy Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych na 2021 r. w miesiącach wrzesień – pkt 1, listopad – pkt 

1.  

- Pan E. Giera, Radny – jeżeli ten wniosek zostanie przegłosowany, czy Komisje będą mogły 

pracować w styczniu, skoro nie będą mieć uchwalonego planu? 

- Pan S. Kwiatek, Radny – komisja musi się spotkać, by dokonać zmian.  

- Pan Przewodniczący – w miesiącu grudniu będzie wymagane zwołać sesję.  
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Zapisano wniosek formalny Pana P. Matusza, Radnego o następującej treści: „Wniosek  

o odroczenie uchwalenia uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady 

Gminy Frysztak na 2021 r. do ustalenia nowych planów pracy szczególnie planu pracy Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu na 2021 r. w miesiącu październik i Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych w miesiącach wrzesień pkt. 1 i listopad pkt. 1”. 

 - Pan J. Koczot, Radca Prawny UG Frysztak – to jest nic innego jak zdjęcie tej uchwały  

z porządku obrad sesji.  

- Pan J. Machowski, Wiceprzewodniczący – wnoszę o odrzucenie tego wniosku Pana Matusza.  

- Pan P. Matusz, Radny – wniosek, który został sformułowany w eRadzie jest poprawny. 

Proszę, abyśmy na stałe mieli wgląd w działalność poszczególnych jednostek gminnych przez 

cały rok.  

- Pan Przewodniczący – wniosek Pana Wiceprzewodniczącego jest  dalekoidący i musi być 

głosowany w pierwszej kolejności? 

- Pan J. Koczot, Radca Prawny UG Frysztak – jeśli Pan uzna, że ten wniosek jest dalekoidący 

to tak. Jeden i drugi wniosek zmierzają do tego, czy zdjąć projekt z porządku obrad.  

- Pan Przewodniczący – Panie Wiceprzewodniczący, jeśli Pan nadal podtrzymuje wniosek, 

proszę go sformułować do protokołu.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – stawiam wniosek o przegłosowanie zmian, o których mówi Pan 

Matusz, a następnie całej uchwały z wprowadzonymi zmianami. 

- Pan J. Koczot, radca Prawny UG Frysztak – można tak zrobić.  

- Pan J. Machowski, Wiceprzewodniczący – podtrzymuję swój wniosek, i proszę o odrzucenie 

wniosku Pana P. Matusza. 

- Pan P. Matusz, Radny – proszę o zmianę mojego wniosku, aby od razu Rada Gminy zmieniła 

plan pracy tych dwóch komisji w odpowiednich punktach. Dopisać pełne funkcjonowanie za 

cały 2020 r.  

- Pan J. Koczot, Radca Prawny UG Frysztak – najlepszym rozwiązaniem byłoby wycofać 

pierwszy wniosek Pana P. Matusza, jednocześnie wniosek Pana Wiceprzewodniczącego stałby 

się bezprzedmiotowym, a pozostawić wniosek Pana S. Kwiatka.  

- Pan Przewodniczący – zostały postawione trzy wnioski, jeden jest zapisany. Czy wniosek 

Pana Kwiatka jest nadal aktualny? 

- Pan S. Kwiatek, Radny – wniosek o zmianę w planach pracy komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Budżetu dopisać za rok 2020. 

- Pan P. Matusz, Radny – proszę o usunięcie mojego pierwotnego wniosku. Stawiam nowy 

wniosek. 

- Pan J. Koczot, Radca Prawny UG Frysztak – jest jeszcze wniosek Pana Kwiatka.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – ja wycofuje swój wniosek i proszę Pana Matusza o sformułowanie 

nowego wraz z ujęciem mojej sugestii.  

- Pan P. Matusz, Radny – dopisanie do planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

na 2021 w miesiącu październik do pkt. pierwszego :analiza kosztów funkcjonowania 

gminnych jednostek organizacyjnych za I-IX 2021 r. oraz 2020 r.” oraz w planie pracy Komisji 

Oświaty Kultur, Sportu i Spraw Społecznych na 2021 r. w miesiącu wrześniu pkt. 1 „analiza 

funkcjonowania GOK we Frysztaku za I-VIII 2021 oraz 2020 r.” oraz w miesiącu listopad 

„Analiza funkcjonowania GOSiR we Frysztaku za I-X 2021 r. oraz 2020 r.”. 

- Pan K. Drygaś, Radny – Radca Prawny nam tłumaczy, że w ciągu roku możemy to zmienić. 

Komisje stałe przygotowały na dzień dzisiejszy takie plany.  
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- Pan E. Giera, Radny – komisja budżetowa zgodnie z postawionym wnioskiem ma  

w października analizę funkcjonowania jednostek za I-IX 2021 r. oraz za 2020 r. Analiza 

kosztów za 2020 r. całkowita będzie dopiero w październiku. Czy nie powinna być w styczniu 

lub lutym?  

- Pan P. Matusz, Radny – będziemy mieli wiedze przed uchwaleniem kolejnego rocznego 

budżetu, będziemy mieli zamknięty rok. Ja będę wnioskował, aby na komisjach były już 

poprawne daty. Teraz staramy się na bieżąco reagować. Na przyszłość proszę, aby wprowadzać 

to od razu. 

- Pan W. Wilisowski, Radny – plan prac komisji jest do przegłosowania na dzisiejszej komisji. 

Każdy Radny może się wypowiedzieć w tym temacie. Natomiast można się zwrócić do komisji 

z wnioskiem o zmianę planu pracy.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – to Rada Gminy jest najwyższym organem uchwałodawczym komisja 

jest instrumentami do działania. My możemy nanosić poprawki. Uchwalić co komisja ma robić 

dla Rady. Musi to być formalnie zrobione.  

- Pan J. Koczot, Radca Prawny UG Frysztak – to właśnie teraz Rada Gminy oceni, czy wnioski 

zmieniające są zasadne, czy nie. W każdej chwili takie plany prac można skorygować. 

- Pan P. Matusz, Radny – komisje nie mogą zmieniać, bo musi być uchwała Rady. Na każdej 

sesji można zmienić, więc zgłaszam wniosek.  

- Pani J. Szymkowicz, Radna – komisja oświaty również we wrześniu i listopadzie miałaby 

analizę za 2020 r. Nie wiem, czy to nie jest za późno. 

- Pan P. Matusz, Radny – wg Państwa planów nie wiedzielibyście co się działo w 

poszczególnych latach. Staram się mieć pełny pogląd, bo w planach komisji nie było analizy 

za pełny rok. Jest bez znaczenia kiedy to będzie. 

- Pan Przewodniczący – dyrektorzy placówek nie mają nic do ukrycia.  

- Pan S. Sulkowski, Sołtys m. Lubla – prośba o ujęcie w planie pracy komisji Rolnictwa 

spotkania z Kołami Łowieckim – zwiększenie limitu na odszczał dzików.  

- Pan Przewodniczący – w miesiącu lutym jest taki temat.  

- Pani J. Szymkowicz, Radna – Komisja Rewizyjna ma przegląd działalności za cały rok GOSiR 

i GOK.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – Komisja Rewizyjna kontroluje tylko finanse, nie zajmuje się 

sprawami merytorycznymi.  

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad wnioskiem o zmianę w uchwalę w sprawie 

przyjęcia planów pracy stałych komisji o dopisanie do planu pracy KRGiB na 2021 w miesiącu 

październik do pkt. pierwszego :analiza kosztów funkcjonowania gminnych jednostek 

organizacyjnych za I-IX 2021 r. oraz 2020 r.” oraz w planie pracy KOKSiSS na 2021 r.  

w miesiącu wrześniu pkt. 1 „analiza funkcjonowania GOK we Frysztaku za I-VIII 2021 oraz 

2020 r.” oraz w miesiącu listopad „Analiza funkcjonowania GOSiR we Frysztaku za I-X 2021 

r. oraz 2020 r.”. 

 

Pani J. Szymkowicz zgłosiła problemy techniczne.  

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 5 33.33 % 

Jestem przeciw 9 60.00 % 

Wstrzymuje się 1 6.67 % 
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Radny Oddany głos 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem przeciw 

Janusz Machowski Jestem przeciw 

Jacek Król Jestem przeciw 

Paweł Matusz Jestem za 

Ryszard Czernicki Wstrzymuje się 

Ryszard Chmura Jestem przeciw 

Jolanta Szymkowicz Jestem przeciw 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem przeciw 

Edward Giera Jestem za 

Lesław Kraus Jestem przeciw 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem przeciw 

Tadeusz Pawlik Jestem przeciw 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak odrzuciła wniosek o zmianę planów 

prac Komisji Rozwoju Gospodarczego I Budżetu oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych w roku 2021.  

 

- Pan K. Kłosowicz, Radny – temat został szeroko omówiony i wytłumaczony. Sprawa została 

rozstrzygnięta.  

 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia planów 

pracy stałych komisji Rady Gminy Frysztak na 2021 r. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 13 86.67 % 

Jestem przeciw 1 6.67 % 

Wstrzymuje się 1 6.67 % 

 

Radny Oddany głos 

Stanisław Kwiatek Wstrzymuje się 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Paweł Matusz Jestem przeciw 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 
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Radny Oddany głos 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XXIV/220/2020 

w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Frysztak na 2021 r. 

 

Ad. 15 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy 

Frysztak na 2021 r. 

 

Pan Przewodniczący przypomniał, że plan pracy Rady był szczegółowo omawiany na 

komisjach, Radni otrzymali projekt wraz z materiałami. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję: 

- Pan P. Matusz, Radny – w zeszłym roku prosiłem, aby sprawozdania Sołtysów przesunąć na 

inny miesiąc. Jest to pracowity czas dla sołtysów, musimy nosić nakazy. Rozmawiałem  

z Sołtysami i oni również o to prosili.  

- Pan Przewodniczący – poddałem to pod dyskusje na stałych komisjach Rady. Sołtysi nie 

widzieli tutaj problemu. To nie jest obszerny dokument.  

- Pan P. Matusz, Radny – Pan Wójt się również wypowiadał, że to są archaiczne zapisy, a ocenę 

z pracy sołtysów robią wyborcy i nie powinna już tego robić Rada. Kiedy od tego będziemy 

odchodzić? 

- Pan Przewodniczący – poruszałem temat na komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu.  

Czy Pan składa jakiś wniosek? 

- Pan P. Matusz, Radny – nie.  

 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 1 6.67 % 

 

Radny Oddany głos 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 
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Radny Oddany głos 

Edward Giera Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Paweł Matusz Wstrzymuje się 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XXIV/221/2020 

w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Frysztak na 2021 r. 

 

Ad. 16 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie współdziałania Gminy Frysztak   

i Gminy Wiśniowa  w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków. 

 

Pan Wójt omówił projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję: 

- Pan P. Matusz, Radny – w porozumieniu brakuje nazwiska Pana Wójta z Gminy Wiśniowa.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – poprzednio były zawierane porozumienia, gdzie oddawaliśmy swoje 

ścieki do gminy Wiśniowej, to prócz tego, że mieszkańcy płacili za m3 ścieków lub ryczałt, to 

Gmina Frysztak płaciła Gminie Wiśniowej abonament za kolektor. Czy w tym porozumieniu 

jest również ujęta taka opłata dla naszej gminy? 

- Pan Wójt – sposób naliczania jest zawarty w porozumieniu. Taryfy są zatwierdzane przez 

Wody Polskie. Muszą to być ściśle wyliczone stawki. 

  

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 1 6.67 % 

 

Radny Oddany głos 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 



22 

 

Radny Oddany głos 

Mariola Mendocha Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Stanisław Kwiatek Wstrzymuje się 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XXIV/222/2020 

w sprawie współdziałania Gminy Frysztak  i Gminy Wiśniowa  w zakresie zbiorowego 

odprowadzania ścieków. 

 

Ad. 17 

Przyjęcie protokołu z obrad sesji z dnia 30.11.2020 r. 

 

Pan Przewodniczący obrad otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu.  

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad w/w protokołem. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 1 6.67 % 

 

Radny Oddany głos 

Stanisław Kwiatek Wstrzymuje się 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 
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Radny Oddany głos 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła protokół z obrad sesji Rady 

Gminy Frysztak z dnia 30.11.2020 roku. 

 

Ad. 18 

Wolne wnioski i informacje. 

 

- Pan E. Giera, Radny – odniósł się do tematu dot. środków z budżetu państwa dla samorządów 

- 12 mln zł rozdzielone na całą Polskę. Poruszono również temat straconej dotacji ONW oraz 

opłat za odpady komunalne. Kwota 20 zł została wstępnie przyjęta i wyliczona z kosztów 

ponoszonych przez firmę za utylizację śmieci, opłatę do Urzędu Marszałkowskiego.  

Oświata pogrąża nasz samorząd finansowo. Dokładamy 3 mln zł do subwencji. Na rok przyszły 

są wyliczenia na kwotę 3 600 000 zł. Obiecane były środki dla samorządów, które mają 

problem z utrzymaniem oświaty.  

- Pan P. Matusz, Radny – złożono życzenia Bożo Narodzeniowe.  

- Pan R. Chmura, Radny – podziękowania za nowy samochód MAN, który dotarł do OSP 

Frysztak w środę.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – odniósł się do wypowiedzi Pana E. Giery - nasza gmina cierpli przez 

to, że Wójt Gminy Pan Jan Ziarnik w 2011 r. wystartował do Sejmu z listy PO. Przeciwna opcja 

każe gminę? Nie zgadzam się z tym, bo wiele pieniędzy gmina dostała podczas 5-letnich 

rządów.  

Na łamach Wspólnoty ukazał się ranking inwestycji – od wielkości inwestycji w gminach na 

jednego mieszkańca. Bardzo dobrze wypadła nasza sąsiednia gmina, Gmina Wielopole 28. 

miejsce, Wojaszówka 160., a nasza Gmina 452. Ukazał się również ostatnio ranking 

Rzeczypospolitej – gmina Niebylec 180, Frysztak 480 miejsce. Brany jest pod uwagę 

zrównoważony rozwój wspólnoty lokalnej, trwałość środowiskowa, społeczna oraz zakres 

jakości zarządzania. Należałoby się zastanowić jak to polepszyć.  

Przetarg na śmieci, który był powtarzany – chciałbym Panie Edwardzie, aby Pan dokładnie się 

zapoznał z protokołami z Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. Dowie się Pan dlaczego 

druga kwota musiała być wyższa. Prosiliśmy na komisji Pana Wójta, aby zrezygnować z rzeczy, 

które tworzą dodatkowe koszty – zakup pojemników i 4 gabaryty. Na tą cenę zdecydowała inna 

sprawa – do pierwszego przetargu i niższej kwoty była waga śmieci do wywiezienia około 

1 230. W drugim przetargu dano 1 300 t.  

Asfaltowanie – strasznie późno się to wykonuje. Czasem były sytuacje, że dostawaliśmy 

pieniądze w ostatnich miesiącach roku i trudno było zorganizować przetarg. Z Funduszu 

Sołeckiego mieliśmy pieniądze rok wcześniej i można było zrobić to wcześniej. W Gliniku 

Dolnym wyżej bloków, zgłaszałem to pracownikowi, wykonano asfalt kilkanaście dni temu, 

jest już popękany.  

Oświata – kosztuje bardzo dużo gminę. Jest to zadanie nasze własne. Dostajemy subwencję na 

dziecko. Przyjęliśmy zasadę, że nie likwidujemy małych szkół. Można zreformować, ale skutki 

mogą być społeczne. Zawsze dokładaliśmy.  

- Pan E. Giera, Radny – odniósł się do wypowiedzi Pana S. Kwiatka. 
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Oświata – rząd zreformował oświatę i zapowiedź pomocy samorządom. Rząd powinien 

postanowić jak to powinno wyglądać, i że subwencja ma wystarczyć, a nie kierować to na 

samorząd.   

Opłata za odpady komunalne – ceny są również ustalane przez rząd. Spalarnia w Rzeszowie 

wywindowała cenę na 780 zł za tonę, jest to spółka PGNiG, spółka Skarbu Państwa. Do tego 

dochodzi opłata do Urzędu Marszałkowskiego za ochronę środowiska od każdej tony śmieci.  

Mówi Pan, że Wójt startował z partii PO. Proszę zauważyć, że Wójt Wojaszówki, Gmina 

Brzostek, inne samorządy, gdzie przedstawiciele nie są przedstawicielami partii rządzącej, nie 

dostali pieniędzy.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – ogólna tendencja do podnoszenia stawek za śmieci jest. Inne 

samorządy mają takie same warunki jak nasze. W Wiśniowej jest 3 zł mniej za śmieci. Nie 

wiem, czym to jest spowodowane. Trzeba dążyć, aby było jak najtaniej. Ostatnio podjęliśmy 

ulgę 1 zł na kompostownik, gdzie w innych gminach jest 3-4 zł zniżki.  

Opłaty, podatki – w 2014 r. to rząd Ewy Kopacz podpisał umowę z UE i dostaliśmy 1 miliard 

300 euro na infrastrukturę.  

- Pan E. Giera, Radny – jeżeli ten rząd jest już 5 lat to powinien to zmienić.  

- Pan J. Król, Przewodniczący – proponuję się skupić na sprawach lokalnych. Pan Radny  

S. Kwiatek wspomniał o rankingach. U nas jest mnóstwo inwestycji, z których powinien się 

Pan cieszyć. Była potężna inwestycja kanalizacji, rozbudowy Frysztaka, jest mnóstwo 

wydarzeń sportowych na skalę całej Polski.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – cieszę się z tego. Pan Edward przekręca fakty. Cieszę się z dobrych 

rzeczy w Gminie, jeśli są złe to je pokazuje, za co jestem krytykowany. Wspomnę jak mnie 

atakowano o przeglądy, które dobrze i tanio robiłem dla gminy. Pan Lesław Kraus robił robotę 

w bibliotece na kwotę 57 000 zł i nikt nic nie pisze. Jeżeli jest wszystko zgodnie z prawem, 

chociaż mam wątpliwości, bo kwota 57 000 zł i następna za parę miesięcy umowa budowalna, 

która łącznie daje taką kwotę. Nie wiem, czy nie powinno tam być przetargu. Myślę, że to 

sprawdzimy i wyjaśnimy.  

Proszę zrozumieć, to że z Panem Wójtem startowaliście z jednej opcji, popieracie, ale jakie 

skłonności po tylu latach działania są. My jesteśmy jedynym organem, Rada Gminy, Komisja 

Rewizyjna, takie mamy kompetencje. Nie robię tego w złej intencji. 

- Pan Przewodniczący – jesteśmy Radnymi wszystkich mieszkańców.  

- Pan Wójt – nie wiem o jakich skłonnościach Pan mówi, proszę o doprecyzowanie. Ja 

przyjmuje krytykę, natomiast niedomówienia tworzą opinię. Pan to robi wyśmienicie.  

Rankingi – cieszę się, jak inne samorządy osiągają sukcesy. Gmina Wielopole w tym roku 

osiągnęła znaczący sukces. Oni pierwszą oczyszczalnię, kanalizację rozpoczęli dwa lata temu. 

Myśmy inwestycje bardzo kosztowne prowadzili wiele lat temu. Na dzień dzisiejszy do 

kanalizacji mamy podłączone prawie połowę budynków w gminie. Gmina Niebylec w tym roku 

na około setnym miejscu. Proszę popatrzeć na jakim miejscu byli w ubiegłym roku – 1 150. 

Rankingi są tworzone w zależności od wydatków, które są w danym roku. Jeżeli w gminie jest 

realizowany duży projekt jest wyższe miejsce w rankingu. Miejsce w okolicach 400, na 2 600 

samorządów uważam, że nie jest złe, zwłaszcza, że nie jesteśmy bogatym samorządem.  

Odpady – taniej jest tylko w Wiśniowej, w pozostałych gminach jest drożej. Wiśniowej udaje 

się uzyskać taką cenę, ponieważ nie prowadzi PSZOK. Przy przetargu brana jest liczba 

odpadów szacunkowa. Z roku na rok liczba odpadów rośnie.  
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Zniżka na kompostownik – możemy dać zniżkę 10 zł. Pozostała stawka musi wystarczyć na 

zbiórkę odpadów. System musi się bilansować. Gmina nie ma możliwości dopłacenia i nie 

można użyć tych pieniędzy do innych celów. 

Późne przetargi – czekaliśmy bardzo długo, aż Wojewoda podejmie decyzję co do 

powodziówek. Mieliśmy zgłoszone 5 zadań z poprzednich lat. Uzależnialiśmy asfaltowanie od 

tego. Okazało się, że powodziówek nie było. Przyszły pieniądze z inwestycji samorządowych, 

zostały zrobione dwa zadania – most w Widaczu, Bukowy Las. Ogłosiliśmy przetarg na resztę. 

W między czasie udało się uzyskać pieniądze od Wojewody na powodziówkę, ale nie na 

zadanie z poprzednich lat, tylko z tego roku. Dostaliśmy decyzję bodajże 15 października  

o dofinansowaniu powodziówki. Miałem oddać te pieniądze i  nie robić?  

W Gliniku Dolnym była sytuacja, że fundusz sołecki został przeznaczony na drogę, gdzie był 

zaprojektowany kolektor sanitarny. Jest kłopot, bo trzeba szybko wykonać kolektor i na tym 

położyć asfalt. Jest to trudne ustabilizowanie gruntu. Jeśli są poprawki, firma będzie to 

naprawiała, bo na to jest umowa i gwarancja.  

W cale się nie wstydzę swojego startu. Tak jak Pan ma możliwość startować do wyborów, gdzie 

Pan chce, tak ja mam taką możliwość. Tak naprawdę zostali ukarani mieszkańcy naszej gminy, 

bo 70% zagłosowało za obecną partią rządzącą.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – Pan Edward wysnuł taką teorię. Ja wiem, że od obecnych rządów 

nasza gmina dostała środki na przyszłość. Niedomówienia – wystarczy przeczytać protokół 

RIO, który jest raz na cztery lata. Są zarzuty, że Pan nie wykorzystuje swojej funkcji nadzorczej 

nad jednostkami, umarzanie podatków i opłat śmieciowych bez podania przyczyny. 

Zwracaliśmy dotację za oczyszczalnię, niedoszacowana modernizacja. Mam prawo mieć 

zarzuty.  

- Pan J. Machowski, Radny – podziękowania dla Zarządu Powiatu oraz dla Dyrektora Pana 

Piękosia za odkrzaczenie drogi powiatowej od Stępiny do Huty Gogołowskiej. Pan Radny 

złożył życzenia Bożonarodzeniowe oraz noworoczne.  

- Pan S. Sułkowski, Sołtys  m. Lubla – prośba o mocniejsze worki na szkło. Podziękowania za 

przydzielenie pieniędzy na asfaltowanie drogi Lubla - Bukowy Las. Inwestycja została 

zakończona dwa tygodnie temu. Pan Sołtys złożył życzenia świąteczne.  

- Pan Wójt – podziękowania za mijający rok współpracy. Pan Wójt złożył życzenia z okazji 

zbliżających się świąt Bożego Narodzenia oraz życzenia noworoczne.  

- Pan Przewodniczący – informacja dla mieszkańców Cieszyna, Stępina, Pułanki o awarii sieci 

wodociągowej i prośba o pomoc w lokalizacji awarii. 

Pan Przewodniczący również podziękował za współpracę w obecnym roku oraz złożył życzenia 

zdrowych, spokojnych świąt Bożego Narodzenia i życzenia noworoczne. 

- Pani M. Mendocha, Radna – podziękowania za przyjęcie wniosku „Bronię Twierdza”. Pani 

Radna złożyła życzenia świąteczne. 

  

Ad. 19 

Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Gminy Frysztak. 

 

Pan Przewodniczący zamknął obrady XXIV sesji Rady Gminy Frysztak. 

 

 

ZAŁĄCZNIKI DO PROTOKOŁU: 

1. Zaproszenie na sesje (A/a.). 
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2. Kopia nagrania audiowizualnego XXIV Sesji Rady Gminy –płyta DVD. 

 

Na tym sesję zakończono i protokół podpisano. 

 

 

Sporządziła: 

Ewelina Baje 

Przewodniczący Rady 
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